
به عقیده کارشناسان کمبود سرانه فضای ورزشی 
در اردبی��ل یک دغدغه جدی اس��ت و با این  وجود 
ساخت سالن ه��ای بی استفاده با پشت بند تبلیغ به 
آفت ج��دی ورزش این استان تبدی��ل شده است. 
کارشناسان معتقدند در وضعیتی که محدودیت مالی 
بوی��ژه در بخش ورزش مشاهده می شود، نباید تک 
ریالی از اعتبارات هزینه کرد نامطلوب داشته باشد و 
هر استانی نسبت به هزینه کرد بهینه اعتبارات موجود 
خود مسؤولیت دارد. این تأکیدات در وضعیتی است 
که در خود است��ان اردبیل کمبود فضای ورزشی از 
یک سو و ساخت سالن های خالی مانده و بی استفاده 
از سوی دیگر ورزش و جوانان را دچار مشکل کرده 
است. در عین حال مس��ؤولان اداره ورزش و جوانان 
است��ان تأکید دارند که سرانه فضای ورزشی در این 
استان مطلوب نیست و نمی تواند پاسخگوی نیازهای 
ورزش قهرمان��ی و در برخی مواقع ورزش همگانی 
باش��د. طی سال ه��ای اخیر ارقام قاب��ل  توجهی از 
سرانه فضای ورزش��ی استان به گوش رسیده است 
به طوری ک��ه در سال ۹۱ سران��ه فضاهای ورزشی 
 توس��ط مدیر وق��ت ورزش و جوانان استان بیش از

 ۷۵ /0 مترمربع عنوان شد و مدیرکل وقت قول مساعد 
ارتقای آن تا یک متر و ۲0 سانتیمتر را با خبرنگاران 
در می��ان گذاشت. در خبری تح��ت عنوان »سرانه 
فض��ای ورزشی اردبیل ۷۵ /0 مترمربع است« اعلام 
 ش��ده است که 3 شهر نیر، نمین و سرعین از سرانه
۲ مترمربعی و رقمی کم نظیر در کشور برخوردارند. 
درس��ت ی��ک سال بع��د مدیرک��ل وقت ط��رح و 
برنامه ری��زی وزارت ورزش و جوان��ان در اظه��ارات 
 قاب��ل  توجه��ی سران��ه فض��ای ورزشی کش��ور را 
۶۸ سانتیمتر و استان اردبیل را ۸۵ سانتیمتر عنوان 
کرد و تخصیص اعتب��ارات مناسب را دلیل افزایش 

سرانه حتی بیشتر از میانگین کشوری دانست. این 
در حال��ی است که وزیر ورزش و جوانان تأکید دارد 
زمان��ی که دولت تدبیر و امی��د فعالیت خود را آغاز 
کرده است سرانه فضای ورزشی کشور ۶۲ سانتیمتر 
بود. با این  وج��ود در اظهارات قابل توجهی در سال 
۹3 اداره ورزش و جوانان استان از بی برنامگی هایی 
درباره توسع��ه فضاهای ورزشی گف��ت و مدیرکل 
ورزش و جوان��ان است��ان اذع��ان کرد ای��ن استان 
کمترین سرانه فضای ورزشی کش��ور را دارد. ایوب 
بهتاج که خود ورزشکار است بعد از حضور در اداره 
ورزش و جوانان به پ��اس تجربه لمس کمبودهای 
ورزشک��اران، امکانات سخت اف��زاری و سرانه فضای 
ورزش��ی است��ان را نامطلوب توصیف ک��رد. وی با 
تأکید به اینکه پراکندگ��ی فضاهای ورزشی استان 
نیز نامطلوب است، اضاف��ه کرد: این در حالی است 
که بودجه ورزش قهرمانی در استان بس��یار محدود 

است. بهتاج در گفت وگو با مهر وضعیت فعلی سرانه 
ورزشی استان را ۶۸ /0 مترمربع اعلام کرد و متذکر 
شد: تلاش ما افزایش سرانه با وجود محدودیت های 
مالی است. در صورتی که اظهارات مدیرکل فعلی و 
سابق ورزش و جوانان مقایسه شود به نظر می رسد 
در استان اردبی��ل با کاهش سرانه و نه افزایش آن 
مواج��ه شده ایم که علت آن نیازمند بررسی دقیق 
توسط مدیران ورزشی استان است. تمام تلاش اداره 
ک��ل ورزش و جوانان و تأکی��د وزارت ورزش برای 
توسعه فضاها حتی با دست خالی در وضعیتی است 
ک��ه در خود استان اردبی��ل در گذشته سالن های 
ب��لا استفاده در مناطقی که نیازی به احداث سالن 
نب��وده، ساخته شده است. اینکه مجوز ساخت این 
سالن ها با کدام توجیه منطقی در جلس��ات صادر 
ش��ده جای س��وال اس��ت، اما مدیرک��ل ورزش و 
جوانان استان ساخت چنین سالن هایی را موجب 

افس��وس می داند و معتقد است برخی سالن ها زیر 
فشار سیاسی برخی مسؤولان استانی در سال های 
گذشته احداث شده است. ب��ه گفته بهتاج، امروز 
محدودی��ت نیروی انس��انی و کمب��ود تجهیزات 
مانع از آن ش��ده که بتوان این سالن ها را حفاظت 
ک��رد و برخی به ج��ای اینکه به شکل بهینه مورد 
استفاده قرار گیرد، بلا استفاده و خالی مانده است. 
بس��یاری از این سالن ها که با تبلیغات انتخاباتی و 
وعده های توسعه در مناطق روستایی احداث شده 
حتی مورد استفاده قرار نمی گیرد و امروز در برخی 
جلس��ات تغییر کاربری یا استفاده آن توسط سایر 
دستگاه ها با کاربری های دیگر شنیده می شود. در 
ادامه اداره کل ورزش و جوانان استان نیز در مقابل 
بی تدبیری های گذشته دچار مشکل شده و حتی 
در نگه��داری سالن ها که دچار فرسایش نشوند به 
مشکل خورده اس��ت. در این میان فعالیت برخی 
دستگاه های دیگر در توسعه فضاهای ورزشی نیز هر 
چند ارزشمند اما کافی نبوده است و به نظر می رسد 
نیاز ورزشکاران تأمین نشده است. در وضعیتی که 
وزارت ورزش ب��ه توسعه فضاهای ورزشی استان ها 
خوش بین است، انتظار می رود توجه به استان های 
مح��روم افزایش یابد. است��ان اردبیل از قطب های 
قهرمان پ��رور در رشته های ورزشی مختلف است و 
باره��ا در رقابت های آسیایی و جهانی توانمندی و 
پتانسیل خود را اثبات کرده است. مدیرکل ورزش 
و جوانان استان که سال گذشته از اجرای ۱۹ پروژه 
توسعه فضاهای ورزشی گفته بود، تأکید کرد: البته 
به دلیل بازه زمانی اجرای هر پروژه امسال افتتاح و 
بهره ب��رداری نخواهیم داشت. بهتاج تأکید دارد که 
تزریق اعتبارات مطلوب می تواند در تسریع پروژه ها 
و حداقل تجهیز فضاهای موجود ورزشی مؤثر باشد.

معاون امور سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان گفت: اختراع جایگاه های کوچک 
سوخ��ت در کنار کاهش ترافی��ک و کنترل تردد در 
سطح شهر، رغبت به سرمایه گ��ذاری در این زمینه 
را نی��ز افزایش داده است. به گ��زارش اداره ارتباطات 
رسانه ای شهرداری اصفهان، سیدمرتضی حسام نژاد در 

آیین افتتاح جایگاه های کوچک سوخت که در قالب 
بیست ویکمین برنامه از سری برنامه های »هر هفته 
چند افتتاح« برگزار شد، با اشاره به اینکه اجرای این 
پروژه از جمله اقدامات خلاقانه و دانش محور شهرداری 
اصفهان با مشارکت بخش خصوصی است، اظهار کرد: 
حجم و می��زان دسترسی آسان ای��ن جایگاه  ها بعد 

خلاقیت و استف��اده از دستگاه حذف بخار بنزین در 
جایگ��اه نیز بعد دانش محوری این پروژه است. وی با 
اشاره به اینکه پراکندگی جایگاه های عرضه سوخت 
به لحاظ اقتصادی برای سرمایه گذاران به صرفه نبوده 
و کمتر نسبت به این امر توجه داشتند، افزود: از این 
رو باید توج��ه داشت که اختراع جایگاه های کوچک 

سوخ��ت در کنار کاهش ترافی��ک و کنترل تردد در 
سط��ح شهر رغبت به سرمایه گذاری در این زمینه را 
نیز افزایش داده است. مع��اون سرمایه گذاری و امور 
مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان ادامه داد: با 
راه اندازی این جایگاه ها، مسیر حرکت به سمت جایگاه 
عرضه سوخت کاهش یافته و آلاینده ها کم می شوند.
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تأکید بر تقویت امور فرهنگی 
برای مقابله با تهاجم فرهنگی 

اولین جلس��ه شورای فرهنگ��ی شرکت گاز 
استان گلستان در سال جدید با حضور صفرعلی 
جمال لیوانی، مدیرعامل و رئیس شورای فرهنگی 
و اعضای شورا در محل سالن اجتماعات شرکت 
برگ��زار ش��د.  به گزارش رواب��ط عمومی در این 
جلس��ه که ب��ا هدف بررس��ی ام��ور فرهنگی و 
تدوین برنامه های سال جدید شورا تشکیل شد، 
مدیرعامل و رئیس شورای فرهنگی گاز گلستان 
گفت: در این برهه از زمان مقوله تهاجم فرهنگی 
بسیار قوت گرفته و کشورهای استعمارگر با صرف 
هزینه های بسیار می کوشند به طرق مختلف به 
آرمان ه��ای پلید و ناجوانمردانه خود برسند. وی 
اف��زود: لازم است به منظ��ور مقابله با این حربه 
با تدوین و اج��رای برنامه های متنوع فرهنگی و 
تفریحی بویژه برنامه های قرآن��ی، اوقات فراغت 
فرزن��دان و خانواده های آنها را به نحو مطلوبی پر 
کنیم تا از ارزش های نظام مقدس صیانت کرده و 
در مقابل توطئه های پلید آنها ایستادگی و اهداف 
آنها را نقش بر آب کنیم.  جمال لیوانی درباره نتایج 
این جلسه گفت: در این جلسه پس از تبادل نظر و 
ارائه نقطه نظرات، پیشنهادات و برنامه های اعضای 
شورا، تصمیمات مناسبی برای سال جدید اتخاذ 
و مق��رر شد همه برنامه ها و فعالیت های شورا در 

موعد تعیین شده به نحو مطلوبی انجام شود. 

معرفی رئیس جدید اداره مخابرات 
شهرستان آشتیان

طی مراسمی با حضور مهندس محمدمهدی 
ملک حسینی، سرپرست شرکت مخابرات استان 
مرک��زی، محمود رضایی به عنوان رئیس جدید 
اداره مخابرات شهرستان آشتیان  معرفی شد و از 
زحمات و خدمات علی زاهدی نسب، رئیس سابق 
این اداره تقدیر و تشکر به عمل آمد. در حاشیه 
این مراسم همچنین مهندس ملک حسینی به 
منظور دی��دار نوروزی با حض��ور در فرمانداری 
شهرستان  ه��ای تفرش و آشتی��ان و ملاقات با 
آقای حسنی فرماندار شهرستان آشتیان و آقای 
میرزایی فرماندار شهرست��ان تفرش به ترتیب 
معارفه رئیس جدید اداره مخابرات آشتیان انجام 
شد و همچنین درخواست های توسعه شبکه های 
مخابراتی در شهرست��ان تفرش مورد بررسی و 

اقدام لازم قرار گرفت.

خوزستانگلستان
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اجرای 7 پروژه پست برق
 و 3 پروژه خطوط انتقال و فوق توزیع

 مهم تری��ن پروژه ه��ای پس��ت های برق و 
خطوط انتقال و فوق توزیع شرکت برق منطقه ای 
خوزستان که سال ۹4 اجرا شدند شامل ۷ پروژه 
پست برق و 3 پروژه خطوط انتقال و فوق توزیع 
هستند. در راستای ایجاد بسترهای زیرساختی 
مناسب توسعه و پیشرفت، افزایش رفاه مطلوب 
اجتماعی در منطقه و تلاش برای خدمت رسانی 
مطمئن و پای��دار به مردم شری��ف استان های 
خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد، شرکت برق 
منطقه ای خوزستان همواره تمام توان خود را به 
ک��ار گرفته و با رعایت اصول همدلی و همزبانی 
و اقتصاد مقاومتی گام های بلندی در این مسیر 
برداشته اس��ت. بر پایه این گ��زارش، در بخش 
پست های برق شامل احداث پست برق نیروگاهی 
ماهشه��ر، احداث فاز اول پس��ت ب��رق ساران، 
افزایش ظرفیت ترانس��فورماتورهای ایس��تگاه 
برق سوسنگ��رد، نصب ترانس دوم پس��ت برق 
NGL۱۲00، نصب ترانس سوم و چهارم پست 
برق مقاومت خرمشهر، افزایش ظرفیت ترانس 
اول پست برق دشت اوان و تبدیل وضعیت پست 

برق کلنی از حالت فیوزی به بریکری هستند.

افتتاح پروژه پل جواد الائمه اهواز 
در روزهای آینده 

محم��د صف��ری گف��ت: اعضای ش��ورای 
اسلامی شهر اهواز از مجتمع فرهنگی- ورزشی 
بان��وان واقع در پارک شهرون��د بازدید کردند. 
این پروژه با مس��احتی بالغ ب��ر ۵ هکتار و ۹۵ 
درصد پیشرفت فیزیکی به عنوان دومین پارک 
بانوان اهواز بزودی افتتاح می شود. معاون فنی 
و عمرانی شهرداری اهواز اف��زود: در ادامه این 
بازدی��د همچنی��ن از پروژه ه��ای تقاطع چند 
سطحی شهید بندر، برش کوی گلف و مسیر 
اتصالی پ��ل ولایت به کوی رمضان و آل صافی 
و مرحله نهایی پروژه پل جواد الائمه بازدید به 
عمل آمد که پروژه برش کوی گلف از پیشرفت 
فیزیک��ی مطلوبی برخوردار اس��ت و پروژه پل 
جواد الائمه نیز طی روزهای آینده به بهره برداری 
می رس��د. گفتنی است، در پای��ان این بازدید، 
اعضای شورای اسلامی شهر اهواز ضمن اظهار 
رضای��ت از وضعیت پروژه های عمرانی در حال 
اجرا، از شهرداری اهواز به خاطر پیگیری بموقع 

پروژه ها تقدیر و تشکر کردند.

ادامهازصفحهاول
ای��ن روزها تقویم شوخی 
زیاد می کند؛ همزمان شدن روز ملی انرژی هسته ای 
با تعطیلی و اخراج کارگران معدن روبس��ته اورانیوم 
ساغند که به عنوان نخستین حلقه چرخه هسته ای 
در کشور، نه تنها به خاطر جایگاه خطیر و بی بدیلش 
در این چرخه- با نظر به عیار کانسنگ مستخرج از 
ای��ن معدن و تناسب آن با نی��از کارخانه کیک زرد 
اردکان- مورد اهمیت قرار دارد، بلکه به دلیل تجلی 
باور »ما می توانیم« توسط متخصصان داخلی کشور 
عزیزم��ان در ابعاد مختلف فعالی��ت آن، از اکتشاف 
گرفت��ه تا استخ��راج در عمق و انتق��ال و نگهداری 
تونل ه��ا، همچ��ون مدالی بر سینه نظ��ام پرافتخار 
جمهوری اسلامی ایران تاکنون درخشیده و اکنون به 
دلایلی نه چندان قابل قبول همچون بی پولی سازمان 
انرژی اتمی - که ۱3 ه��زار نفر پرسنل دارد- مورد 

بی مهری قرار گرفته است.
در ای��ن می��ان، آنچه بی��ش از پی��ش علامت  
سوال های مربوط ب��ه دلایل عدم فعالیت در بخش 
روبس��ته معدن ساغن��د را پررنگ می کن��د، وجود 
تناقض��ات و استدلال های غیرفنی در کتمان توقف 
فعالی��ت در این معدن است. چه آنجا که سخنگوی 
سازم��ان با اظهارات غیرتخصصی سخ��ن از نیاز به 
پرکردن بخش هایی از مع��دن با نخاله های معدنی 
می گوید و ظاهراً از نحوه نگهداری و استخراج معادن 
روبسته کانسنگ اورانیوم بی خبر است و چه آنجا که 
رئیس سازمان گمان می کند متخصصان هسته ای 

از عی��ار معدن روباز ساغند و عیار اورانیوم مورد نیاز 
کارخانه اردکان بی اطلاعند! و این خود جای تعجب 
دارد که چطور ادعای استخراج از بخش روباز معدن 
می شود در حال��ی که به اذع��ان کارشناسان ناظر 
سازمان انرژی اتمی حدود ۲ سال از آخرین آتشباری 

آن می گذرد؟!
سری��ال نظ��رات غیرکارشناسان��ه در حالی به 
قس��مت اطلاعیه رسم��ی سازمان ان��رژی اتمی با 
ضرب و تقس��یم های عجولانه و اص��رار بر بی ارزش 
نشان دادن سنگ اورانیوم می رسد که رئیس همان 
سازمان در کمتر از ی��ک هفته بعد در اظهارنظری 
متفاوت، از تلاش ب��رای فروش عناصر ذی قیمت و 
چندصد دلاری در معدن اورانیوم می گوید یا حتی 
آنج��ا که مس��ؤول بخش ضرب و تقس��یم سازمان 
انرژی اتمی ی��ادش می رود میزان استخراج اورانیوم 
از معدن ساغند را که به استناد کارشناسان ناظر آن 
سازم��ان از 3 سال قبل ح��دود ۱00 هزار تن بوده 
است بر خوراک مورد نیاز کارخانه کیک زرد اردکان 
تقس��یم کند تا ببیند برای ادعای ذخیره 3-۲ ساله 
اورانیوم در کارخانه اردکان با عیار مورد نیاز، به چند 
سال استخ��راج از معدن ساغند نیاز است و کُمیت 
این ضرب و تقس��یم در مقایسه با زمان بهره برداری 
از آن مع��دن به طرز فاحشی لن��گ می زند. وای بر 
آنکه بدانیم با تعدیل نی��روی انجام شده در دی ماه، 
همین میزان استخراج هم حدود ۷0 درصد کاهش 
یافته است! شاید مسؤولان سازمان از مهلت محدود 
باقیمانده تونل ه��ای فعلی برای استخ��راج ذخایر 

اورانی��وم با توجه به دوره استهلاک آن هم بی اطلاع 
هستند یا شاید هم نمی دانند نگهداری از تونل های 
زیرزمین��ی و انتق��ال بتن به عم��ق توسط بخش 
انتظامات و نگهبانی معدن ممکن نیس��ت و نیاز به 
حضور مستمر متخصصان و کارگران ماهر دارد! آخر 
حتماً می دانید که برای نشان دادن فعالیت صنعتی 
در ای��ن معدن، چند روزی است پز انتظامات معدن 
را می دهند و تاکید دارند نگهبانان معدن ۲4 ساعته 
مواظب معدنند! خب! معدن است دیگر؛ شاید یکی 

دلش بخواهد آن را بدزدد و با خود ببرد!
در هرح��ال ای��ن روزه��ا اگرچ��ه سخن��ان و 
اطلاعیه ه��ای منتشرشده از س��وی سازمان انرژی 
اتم��ی در ارتب��اط با معدن ساغن��د، همچون سایر 
دع��اوی مطروحه درباره چرخه سوخت هس��ته ای 
کشور عزیزمان، سرشار از این »شاید«هایی است که 
کارگران و متخصصان و همه دلس��وزان استقلال و 
دستاوردهای بومی نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ای��ران، برای حفظ همدل��ی و همزبانی و به منظور 
حس��ن تعبیر از آنها کمک می گیرن��د اما آنچه در 
واقعیت و صریح تر از این حس��ن تعبیرها، در مقابل 
دیدگان متخصصان و کارگران معدن و در دل زمین 
رخ می دهد، به شم��اره افتادن نفس معدن اورانیوم 
ساغند است که جان خسته اش ناامید از کلید تدبیر 
و در میان بی تفاوتی بخش وسیعی از جامعه خبری 

در حال احتضار است. 
ساغند را دریابید! 

آن را به جان خویشتن دارید!

نگاهامروز

ساغندنامه!

جایگاههایکوچکسوخترغبتبهسرمایهگذاریراافزایشدادهاست

مرکزی


